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Kıbrıs Türk Ticaret Odası (KTTO) Başkanı Turgay Deniz, 
Yönetim Kurulu Üyesi Omaç Cin ve Genel Sekreter 
Yardımcısı Mustafa Ergüven’den oluşan heyet, Belçika’nın 
başkenti Brüksel’de bir dizi temasta bulundu.

Odadan yapılan açıklamaya göre, heyet, Avrupa 
Komisyonu Uyum ve Reform Komiseri Elisa Ferreira ile 
Avrupa Komisyonu binasında bir araya geldi.

Görüşmede Yeşil Hat Tüzüğü kapsamında yapılan ticarete 
ve Kıbrıs Türk toplumuna sağlanan mali yardım programına 
ilişkin istişarelerde bulunuldu.

KTTO heyeti Avrupa Komisyonu Dış İlişkiler Servisi Avrupa 
Bölümü Direktörü Angelina Eichhorst ile de görüştü. 
Görüşmede Avrupa Birliği ile ilişkilere dair gündemdeki 
gelişmeler ele alındı.

Brüksel temasları çerçevesinde Oda Başkanı Deniz ve 
heyeti Uyum ve Reform Genel Direktörlüğü Direktörü 
Judit Rozsa ve heyetiyle öğle yemeğinde bir araya geldi. 
Yemekte güncel konular ve iş birlikleri değerlendirildi.

DENİZ, MARİO NAVA GÖRÜŞMESİ…
Oda Başkanı Deniz beraberindeki heyetle Avrupa 
Komisyonu İstihdam, Sosyal İşler ve Genel Direktörü 
Mario Nava ile akşam yemeğinde bir araya geldi. Yemekte 
Oda ile Avrupa Komisyonu arasındaki iş birliği alanlarının 
geliştirilmesine yönelik konular konuşuldu.

UYSAL VE KAYMAKÇI’YA NEZAKET ZİYARETLERİ…
Deniz, ayrıca, Brüksel temasları çerçevesinde beraberindeki 
heyetle Türkiye’nin Belçika nezdindeki Büyükelçisi Bekir 
Uysal ile AB nezdinde Türkiye Daimî Temsilcisi, Büyükelçi 
Faruk Kaymakçı’ya nezaket ziyaretleri gerçekleştirdi.

KTTO heyetine temaslarında KTTO Brüksel Temsilcisi 
Lâle Şener eşlik etti.

KTTO Başkanı Turgay Deniz, Yönetim Kurulu Üyesi Omaç Cin ve Genel Sekreter Yardımcısı 
Mustafa Ergüven ve KTTO Brüksel Temsilcisi Lale Şener’den oluşan heyet, Brüksel’de 
temaslarda bulundu.

Kıbrıs Türk Ticaret Odası Brüksel’de Kıbrıs Türk Ticaret Odası Brüksel’de 
Temaslarda BulunduTemaslarda Bulundu
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Türkiye Cumhuriyeti 
Ticaret Bakanı Ömer 
Bolat, KKTC esnafına 
100 milyon TL’lik kredi 
sağlanacağını söyledi. 
Kredinin 750 bin TL’ye 
kadar alınabildiğini dile 
getiren Bolat, bunun 
yanı sıra yeni yatırım, 
makine ve ekipman 
yatırımı ya da ticari araç 
yenileme söz konusu 
olduğunda  ise limitin 

1,5 milyon TL’ye çıkabildiğini ifade etti.

Sayıştay binasında gerçekleştirilen toplantıda Türkiye 
Cumhuriyeti Ticaret Bakanı Ömer Bolat ve heyeti, Türkiye 
Büyük Millet Meclisi (TBMM) ve Cumhuriyet Meclisi Dostluk 
Grubu Başkanı Orhan Erdem ve Ahmet Erbaş, Ekonomi 
ve Enerji Bakanı Olgun Amcaoğlu, Maliye Bakanı Özdemir 
Berova, bakanlık müdürleri ve müsteşarları ile Ekonomik 
Örgütler Platformu üyeleri; Kıbrıs Türk Ticaret Odası, Kıbrıs 
Türk Sanayi Odası, Kıbrıs Türk Müteahhitler Birliği, Kıbrıs 
Türk Otelciler Birliği, Kıbrıs Türk Esnaf ve Zanaatkarlar 
Odası, Kıbrıs Türk İş İnsanları Derneği, Kuzey Kıbrıs Genç 
İş İnsanları Derneği, Kıbrıs Türk İşverenler Sendikası ve 
Müsiad KKTC yer aldı.

Bolat: “Her zaman KKTC’nin yanında yer almaya 
devam edeceğiz”
Toplantı öncesinde konuşan Türkiye Cumhuriyeti Ticaret 
Bakanı Ömer Bolat, Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti 
ticareti, ekonomisi ve maliyesi için bugün önemli bir açılış 
gerçekleştirdiklerini kaydetti.

Türkiye Cumhuriyeti Ticaret Bakanlığı olarak 
Gazimağusa’da ve Girne gümrüklerine iki tane Mobil X-Ray 
tarama cihazı hibe etme projesini gerçekleştirdiklerini 
ifade eden Bolat, “KKTC ekonomisi ve ticaretinin can 
damarı olan Gazimağusa ve Girne Limanlarında gümrük 
faaliyetlerinin ve ticaretin hızlanması, ekonomiye katma 
değer sağlanması, Maliye Bakanlığı’nın gelirlerinin 

artması, kayıt dışılıkla mücadele konularında çok büyük 
katkılar yapacak bir hizmet olmuştur” dedi.

Her zaman KKTC’nin yanında yer almaya devam 
edeceklerini vurgulayan Bolat, birkaç ay içinde Gazimağusa 
ve Girne Limanlarında bavul X-Ray tarama cihazlarının da 
Türkiye’den gelerek hizmete gireceğini dile getirdi.

Uyuşturucu ile mücadelede eğitim ve narkotik köpeklerin 
gönderilmesini sağlayacaklarını belirten Bolat, “Olgun 
Amcaoğlu ile attığımız imza gereği Ticaret Bakanlığı 
olarak desteklediğimiz yurt dışı ve ya içindeki uluslararası 
fuarlarda KKTC’deki firmaların fuarlarda stant almalarının 
yanında yer alacağız, onları destekleyeceğiz. Size fuar 
alanı tahsis edeceğiz” ifadesini kullandı.

KKTC ürünlerinin yurt dışına ihracatında ambargo 
zincirlerinin kırılacağını ifade eden Bolat, KKTC ekonomisi 
için önemli olan narenciye ürünlerinin üretimi açısından, 
pazarlamada kolaylık sağlanması amacıyla soğuk hava 
deposu ve meyve suyu konsantresi imalatı ile ilgili 15 
bin onluk bir soğuk hava deposu inşaatının imzaya 
bağlandığını dile getirdi.

“100 milyon TL’lik esnaf kredisi…”
Türkiye Esnaf ve Sanatkarlar Kredi ve Kefalet Kooperatifleri 
Birliği Başkanı Abdülkadir Akgül ile görüştüğünü ve 
KKTC’deki esnaflar için 100 milyon TL’lik bir esnaf kredisi 
limiti alarak KKTC’ye getirdiğini ifade eden Bolat, kredinin 
KKTC ekonomisine faydalı olması temennisinde bulundu.
Kredinin yüzde 50 sübvansiyonlu ve Halk Bankası 
tarafından verildiğini kaydeden Bolat, kredinin 6’şar aylık 
geri ödemeli toplam 3 yıl vadeli olduğunu ve 750 bin TL’ye 
kadar alınabildiğini dile getirdi.

Bolat, bunun yanı sıra yeni yatırım, makine ve ekipman 
yatırımı ya da ticari araç yenileme söz konusu durumunda 
ise limitin 1,5 milyon TL’ye çıkabildiğini ifade etti.

Bolat, kredinin KKTC’deki esnaf için bir kaynak ve katkı 
olması dileğinde bulundu.

KKTC’de temaslarda bulunan Türkiye Cumhuriyeti Ticaret Bakanı Ömer 
Bolat, Ekonomik Örgütler Platformu ve Müsiad KKTC ile toplantı yaptı

Bakan Ömer Bolat: KKTC esnafına 
100 milyon TL’lik kredi 
sağlanacak
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Güney Kıbrıs Tarım ve Çevre Bakanı Maria Panayiotou, çevre konusunda 
yeni düzenlemeler yapılacağını, kirliliğe neden olanlara 20 bin Euro’ya kadar 
para cezası verileceğini duyurdu.

Güney Kıbrıs Tarım ve Çevre Bakanı Maria Panayiotou, “Atıksız Kıbrıs” 
sloganı altında Güney Kıbrıs’taki çöp sorununu çözmeye yönelik kararları 
açıkladı.

Yerel yönetimlerin katkısıyla atıkların sorununun etkin bir şekilde ele 
alınmasına yönelik çalışmalar gerçekleştirileceği bildirildi.

Güney Kıbrıs, Kayıp Şahıslar Komitesi’nin (KŞK) çalışmalarını 
desteklemek amacıyla 300 bin Euro bağışta bulundu.

Liderlerin Temmuz 2023’te KŞK Antropoloji Laboratuvarı’na yaptığı 
ziyarette, KŞK’nın kazı kapasitesinin artırılması konusunda anlaşmaya 
varıldığı hatırlatılan açıklamada, bağışa ilişkin şunlar kaydedildi:

“Bu yeni bağış, kazı ekiplerinin güçlendirilmesi de dahil olmak üzere 
KŞK’nın 2024’teki çalışmalarını destekleyecektir. Aynı 
zamanda yapılan bağışlarla, Komite’nin kayıp 
şahısların kalıntılarının tespit edilmesi ve 
ailelerine iade edilmesi hedefine katkıda 
bulunulmakta; uzun yıllardır aileleri 
etkileyen belirsizliğin sona erdirilmesi 
amaçlanmaktadır.”

Güney’de kirliğe neden olanlara 20 bin Euro ceza geliyorGüney’de kirliğe neden olanlara 20 bin Euro ceza geliyor

Hasta hakları ihalleri 
için mobil uygulama 
geliştirildi

Güney Kıbrıs, Kayıp Şahıslar 
Komitesi’ne 300 bin Euro 
bağışladı

Evrensel Hasta Hakları Derneği, AB’nin 
yardım programı kapsamında finanse edilen 
Hasta Hakları İzleme Projesi bünyesinde 
mobil uygulama geliştirdi.

Evrensel Hasta Hakları Derneği (EHHD), 
Avrupa Birliği tarafından Kıbrıs Türk 
toplumuna yönelik yardım programı 
kapsamında finanse edilen Hasta Hakları 
İzleme Projesi bünyesinde mobil uygulama 
geliştirdi.

Hasta İzleme Platformu (HİP) adındaki 
uygulama hasta hakları ihlallerini bildirmek 
ve çözüm sağlamak amacıyla geliştirildi.

Hasta Hakları Derneği’nden verilen bilgiye 
göre, yenilikçi uygulama, sağlık hizmetlerinde 
karşılaşılan hak ihlallerini hızlı ve kolay 
bir şekilde raporlamayı mümkün kılarak, 
hasta memnuniyetini ve sağlık hizmetlerinin 
kalitesini artırmayı hedefliyor.

EHHD’den verilen bilgiye göre, uygulamanın 
özellikleri arasında kolay kullanım, anında 
bildirim, gizlilik ve güvenlik korumaları, geri 
bildirim, Türkçe ve İngilizce kullanılabilme 
özelliği ve sağlık kuruluşlarının adres ve 
telefonları ile 14 temel hasta hakkına ilişkin 
bölümler mevcut.
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Şirketinizi kurma hikayenizi paylaşır mısınız? 
Hangi motivasyonlar sizi girişimci olmaya 
yönlendirdi?
Elektrokur Ltd’i 1977 yılında eşim Derviş Tarımer 
ile birlikte çok zor şartlar altında kurduk. İlk etapta 
floresant armatürü, elektrik tesisat borusu ve 
elektrik tesisat kablosu üretimini eşim ile birlikte 
gerçekleştirdik. İlk mağazamız Tanzimat Sokak’ta 
küçük bir dükkandı.  Daha sonra Lefkoşa, Girne 
ve Mağusa olmak üzere diğer şubelerimizi de 
faaliyete geçirdik.

Ayrıca KKTC’deki ilk alışveriş merkezini 2015 
Yılında Mağusa’da açmış bulunmaktayız.

Hiçbir zaman işten kaçmadım, şirketimizi daha 
ileriye götürmek için elimden ne geliyorsa yaptım 
ve yapmaya devam ediyorum.

İlk zamanlar çok zorluklar yaşadım. Bir taraftan 3 
çocuk, eş ve yeni kurulan bir iş...

Ancak insanın içinde özveri ile çalışma arzusu 
olunca tüm zorlukların üstesinden gelebiliyor.

Eskiden yazışmalar Telex, Fax ve Daktilo ile 
oluyordu ve bu yazışmaları ben yapıyordum. 
Bilgisayar ile tanışmam 1980’lerden sonra oldu. 

İnsan ürettikçe herzaman daha fazlasını üretmek 
istiyor. Üretim ile birlikte girdiğimiz bu yolda o 
zamanlar piyasada avize ve aydınlatmanın eksik 
olduğunu fark ederek aydınlatma sektörüne 
geçtik.

Tabii ki bu işlere girerken kararlı olmak ve risk 
almak zorundaydık. 

Bir kadın girişimci olarak, bulunduğum 
ortamlarda kendimden emin bir şekilde ayakta 
durmayı öğrendim, ve hiçbir zaman iş ayrımı 
yapmadım. Şu anda bile özveri ile çalışmakdan 
zevk alıyorum. Amacım şirketimizin daha da 
büyümesi ve gelecek nesillere teslim etmektir.

Kadın girişimci olarak sektörünüzde 
karşılaştığınız en büyük zorluklar nelerdir?
Kadınların 1970-1980 yıllarında öne çıkması 
ekonomik katkı sağlayabilmesi daha zordu 
ama hiç yılmadım. Maddi durumumuz çok iyi 
olmadığı için evde yardımcı, çocuk bakıcısı 
alma imkanımız yoktu. Bu yüzden çocuklarımı 
mağazada tek başıma büyüttüm. 

İlk mağazamıza gün olur müşteri girmezdi 
moralim çok bozulurdu ama eşim ile hiç yılmadık.

Girişimci kadınlara girdikleri işte dimdik, özveri 
ve azimle çalışmalarını tavsiye ediyorum. Hayat 
inişli çıkışlıdır önlerine bazen zorluklar çıkabilir  
ama yılmadan yollarına devam etmelidirler.

İş hayatında sizi en çok gururlandıran neydi?
İş hayatında beni en çok gururlandıran yoktan var 
etmektir. Yatırım yaptığımız tüm sahalarda ülke 
ekonomisine katkı koymak ve birçok aileye iş 
İmkanı sağlamaktır. Bugün her evde Elektrokur’a 
ait bir parça mevcuttur. Girdiğim ortamlarda 
kendi ürünlerimizi görünce çok mutlu oluyorum 
ve gurur duyuyorum.

Yüreklendiren
Kadınlar

Ülkemizin başarılı iş insanlarından olan 
Elektrokur Ltd  direktörü Lütfiye Tarımer 
girişimcilik hikâyesini ‘İlk zamanlar çok 
zorluklar yaşadım. Bir taraftan 3 çocuk, 
eş ve yeni kurulan bir iş... Ancak insanın 
içinde özveri ile çalışma arzusu olunca tüm 
zorlukların üstesinden gelebiliyor.’ şeklinde 
anlatıyor

TARIMER: ‘HİÇ BİR ZAMAN İŞ AYIRIMI TARIMER: ‘HİÇ BİR ZAMAN İŞ AYIRIMI 
YAPMADIM!’YAPMADIM!’

Yüreklendiren Kadınlar : Lütfiye TarımerYüreklendiren Kadınlar : Lütfiye Tarımer
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Üç kız yetiştiren ve iş hayatına üç başarılı 
kadın kazandıran bir girişimci kadın olarak iş 
ve özel hayat dengesini nasıl sağlıyorsunuz? 
Bu konuda geliştirdiğiniz özel yöntemler var 
mı?
İş ve hayat dengesini eşit şekilde yürütmek 
çok önemlidir. Çok zor şartlarda çalıştım ancak 
hiçbir zaman ne ailemi ne de işimi ikinci plana 
atmadım. Bir işin üstesinden gelmek için çok 
özverili olmak gerekiyor. Bugün ben kızlarımla 
çok gurur duyuyorum ve inanıyorum ki onlar da 
benim yolumda ilerliyorlar. Önemli olan bir yola 
çıktığınızda kendinize bir hedef koyup o hedef 
doğrultusunda ilerlemenizdir. 

Sektöründe öncü bir şirket olarak sektördeki 
değişiklik ve zorluklarla nasıl başa 
çıkıyorsunuz?
Başarı kolay elde edilebilecek bir şey değildir. 
İnsan iş hayatında sürekli olumsuzluklarla 
karşılaşabiliyor. Bende çok karşılaştım halen 
de karşılaşmaktayım. Zorluklar karşısında 
dirayetli durmak gerekiyor ki çıktığınız yolda 
başarılı olabilesiniz.  İşinizi severek yapıyorsanız 
zorluklar sizi kamçılıyor ve daha iyisini yapmak 
istiyorsunuz. Ayrıca yeniliklere açık olmak 
gerekiyor.

İşinizi büyütme ve geliştirme stratejileriniz 
nelerdir? Vermek istediğiniz motivasyon ne 
olurdu?
Kişi kendine herzaman inanmalıdır. Ben bu 
işi başardım, yeterince gayret gösterdim 

dememelidir. Hayata pozitif bakarak 
olumsuzlukların üstesinden gelmeli ve yeniliklere 
açık olmalıdır. Hayatımızın idaresi bizim 
elimizdedir. Yeter ki biz onu kullanmayı bilelim.

Faaliyet gösterdiğiniz sektörde veya iş 
yaşamınızda kadın olmak ne demek? 
Kalıplaşmış davranışlar ile karşılaştınız mı?
İş yaşamında bence eskiden kadın olmak daha 
zordu, şimdilerde kadınlar daha bilinçlidirler. 
Sadece eş ve anne olma rolünün dışında 
ekonomik olarak da evlerine katkı koymaktadırlar 
ancak daha da aşılması gereken zorluklar vardır.

Girişimci kadınlara ne mesaj vermek 
istersiniz?
Daha iyi bir gelecek istiyorsanız kadınların da her 
zaman iş dünyasında çalışması, kendi ayakları 
üzerinde durması ve toplumun gelişimine 
olumlu katkılar koyması gerekiyor. Kadın demek 
üretmek, bulunduğu ortamı güzelleştirmek 
demektir. Yeniliklere herzaman açık olması 
ve asla olumsuz düşüncelere kapılmaması 
gerekmektedir.

Yüreklendiren
Kadınlar
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KKTC Merkez Bankası’nın Ocak-Mart 2024 
Bülteni’nde ülkenin iç borç stoku ortaya 
konuldu
İlk üç ayda bütçe ihtiyaçları ve bazı kurumların kısa vadeli 
finansman ihtiyacı için 371,1 milyon TL borç alındı

230 milyon TL’lik borç ödemesine rağmen, Merkez 
Bankası’ndan alınan avanslar nedeniyle borç stoku şişti

ÜÇ AYLIK BORÇLANMA… KKTC Merkez Bankası 
verilerine göre 2024 yılı birinci çeyreğinde Maliye

Bakanlığı’nın bütçe ihtiyaçları ve bazı kurumların kısa 
vadeli finansman ihtiyacı için toplam 372,1 milyon TL iç 
borç alındı. Ağustos 2022’den itibaren Hazine yabancı 
para cinsinden borçlanmaya başladığı için 2024 yılının ilk 
çeyreğindeki tüm borçlanmalar yabancı para cinsinden 
gerçekleştirildi. Birinci çeyrekte yabancı para cinsinden 
gerçekleştirilen toplam DİBS ihracının 219,4 milyon 
TL’si Toprak Ürünleri Kurumu’nun (TÜK); 122,1 milyon 
TL’si Sosyal Sigortalar Dairesi’in kısa vadeli finansman 
ihtiyacının karşılanması amacıyla ikrazen ihraç edilen Özel 
Tertip Hazine Bonosu oldu.

2,9 MİLYARLIK BORÇ
Merkez Bankası bülteninde yer alan verilere göre, 2024 yılı 
birinci çeyreği sonunda Devlet İç Borçlanma Senedi (DİBS) 
ve Kısa Vadeli Avans (KVA) yolu ile iç borç stoku 2 milyar 
958,8 milyon TL’ye yükseldi. 2023 yılsonunda toplam iç 
borç stoku 865,5 milyon TL olarak gerçekleşmişti. Veriler 
birinci çeyrek itibarıyla DİBS stokunun 372,1 milyon TL, 
KVA bakiyesinin ise 2 milyar 586,7 milyon TL olduğunu 
gösteriyor. Bültene göre 2024 yılının birinci çeyreğinde 
Merkez Bankası tarafından Maliye Bakanlığı’na 2 milyar 
031,3 milyon TL tutarında KVA kullandırıldı.

Raporda 2024 yılı birinci çeyreği itibarıyla hazinenin 
yabancı para cinsinden DİBS stoku 12 milyon 127 bin 

dolar olarak açıklandı. Verilen bilgilere göre kurumların 
DİBS stoku ise şöyle: TÜK 7 milyon 075 bin dolar; Sosyal 
Sigortalar Dairesi 4 milyon 040 bin dolar. Raporda, kurumlar 
için “ikrazen ihraç edilen Özel Tertip Hazine Bonosu” 
kullanılarak yapılan borçlanmalarda hazine bonolarının 
bedellerinin, kurumlar tarafından Maliye Bakanlığı’na aynı 
şartlarda geri ödendiğine de yer verildi.
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Birleşmiş Milletler (BM) İnsan Hakları Yüksek 
Komiseri Volker Türk, dünyanın, 2000-2019 
arasında iklim değişikliği nedeniyle en az 2,8 
trilyon dolarlık kayıp ve zarara uğradığının tahmin 
edildiğini bildirdi.

Türk, BM İnsan Hakları Konseyi’nin 56’ncı Oturumu kapsamında 
“iklim değişikliğinin insan hakları üzerindeki etkisi” konulu bir 
panelinde açılışında konuştu.

İklim değişikliğinin etkisiyle buzulların eridiğini, okyanusların 
ısındığını, ormanların yandığını ve nehir ile göllerin kuruduğunu 
kaydeden Türk, bu sebeple dünyanın, insan hakları ve gelecek 
açısından büyük tehlike altında olduğunu belirtti.

Türk, gelecek 5 yılın birinde, küresel yıllık ortalama sıcaklığın 
sanayi öncesi döneme kıyasla 1,5 santigrat dereceyi aşma 
ihtimalinin yüzde 80 olduğunu vurguladı.

İKLİM DEĞİŞİKLİĞİNDEN EN FAZLA SORUMLU ÜLKELERE 
“İKLİM FİNANSMANI” ÇAĞRISI
Türk, iklim kaosunun çok büyük bir ekonomik maliyeti olduğunu 
vurgulayarak “Son araştırmalar, dünyanın, 2000-2019 döneminde 
iklim değişikliği nedeniyle en az 2,8 trilyon dolarlık kayıp ve zarara 
uğradığını tahmin ediyor.” dedi.

İklim krizinin etkilerinin her gün artarak devam ettiğini kaydeden 
Türk, durumun daha da kötüye gitmesini engellemek için ülkelerin 
bu konudaki tedbirlerini artırması gerektiğini söyledi.

Türk, iklim değişikliğinden doğrudan etkilenen bireyler ve 
toplulukların geçim kaynaklarının güçlendirilmesi gerektiğinin 
altını çizerek iklim değişikliğinden en fazla sorumlu olan 
ülkelerin, iklimle bağlantılı kayıp ve hasarları gidermek için “iklim 
finansmanı” sağlama yükümlülüğünün bulunduğunu vurguladı.

İngiltere’de 
yüzde 2 hedefine 
ulaşan enflasyona 
rağmen faizin 
sabit tutulması 
beklenmekte

İngiltere’de yıllık enflasyonun mayısta yüzde 2 
ile İngiltere Merkez Bankasının (BoE) hedefine 
ulaşmasına rağmen, ekonomistler BoE’nin 
yarınki toplantısında politika faizini indirmesini 
beklemiyor.

İngiliz Ulusal İstatistik Ofisi (ONS) verilerine göre, 
ülkede yıllık enflasyon üç yıl sonra ilk kez BoE’nin 
hedefine ulaştı.

İngiltere’deki enflasyonun Almanya, Fransa ve 
ABD’den daha düşük seviyede olduğunu dile 
getiren Sunak, “Başbakan olduğumda yüzde 11 
olan enflasyona karşı kararlı adım attık. Planımıza 
sadık kaldık ve şimdi ekonomi önemli bir aşama 
kaydetti. Bu ilerlemeyi İşçi Partisi ile riske 
atmayalım.” ifadelerini kullandı.

Enflasyondaki gerileme iyi bir gelişme olarak 
değerlendirilse de ekonomistlere göre BoE’nin 
politika faizini indirmesi için yeterli değil. BoE’nin 
para politikası kararları açısından yakından takip 
ettiği hizmet sektörü enflasyonunun mayısta yıllık 
bazda yüzde 5,7 ile yapışkan kalmaya devam 
etmesi nedeniyle BoE’nin yarınki toplantısında 
faiz indirimini pas geçmesi bekleniyor.

İklim değişikliğinin 2000-2019 döneminde en 
az 2,8 trilyon dolarlık kayıp ve zarara yol açtığı 
sanılıyor
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ŞEHRİN ORTASINDA SİZE ÖZEL BİR MUTLULUK

ROYAL PALACE OTEL

Yönetim Kurulu Başkanlığını yapan Bülent Can’ı daha 
yakından tanıyalım… Bülent Can kimdir?
 BC: Çamlı Köy Güzelyurt doğumluyum. Eğitimimi 
İngiltere’de tamamladım. İngiltere Tekstil firması olan  
Nalken markasını yarattım.  Nalken kalitede dünya tekstil 
firmaları arasına girdi.

Her ne kadar uzun yıllar İngiltere’de yaşamış olsam da 
Kıbrıs’a olan sevgim ve  bağlığımdan dolayı dönme kararı 
aldım ve firmamı ülkeme taşıdım. 

Şu anda hem tekstil hem otelcilik hem de gastronomi  
sektöründe faaliyetlerimi sürdürmekteyim. 

Aynı zamanda Kıbrıs’ta Gastronomi üzerine de işletmeler 
açarak çeşitli yerlerde DYNASTY (Chinese/Sushi/İndian 
restoranları)markasını yarattım ve bu marka altında hizmet 
vermeye devam ediyorum.

Yönetim Kurulu üyesi Ruhşen Öncel ise otelin her şeyi 
ile yakından ilgilenen bir isim. Ruhşen Önce kimdir? 
RÖ: Kıbrıs’ta doğdum. 23 yıldır bu şirkette çalışıyorum. 
Şirketin büyümesi ve gelişmesi için elimden gelen çabayı 
göstermekteyim. 

Muhasebe ve finans kökenli olduğum için de kaynakların 
iyi değerlendirilmesinde ,finansal yatırımlarda maliyet 
kontrol ve yatırımlarda da çalışmalar yapmaktayım.

Otelin Genel Koordinatörlüğünü ise Hamza Yalçın 
yapmakta. Hamza Yalçın kimdir?
Turizm ve Gastronomi aynı zamanda işletmecilik eğitimi 
aldım.  Bir dönem  Türkiye Cumhuriyeti Turizm Bakanlığında 
görev aldım.

 Antalya Akdeniz Üniversitesinde Öğretim Görevlisi olarak 
uzun süre görev yaptım  ve Antalya’da bir çok 5 yıldızlı 
otellerde  Genel Müdürlük görevini üstlendim.
Avrupa ülkelerinde de hem eğitim amaçlı hem de Otelcilik 
ve Gastronomi sektörü ile ilgili çalışmalarda bulundum.

Şehrin içine kurulmuş küçük ama nezih, kaliteli zaman geçirebileceğiniz bir otel. Şehrin kalabalığından uzakta 
hissedebileceğiniz harika bir mekân. İster havuz başında geçireceğiniz bir zaman, ister kaliteli yemekleriyle 
arkadaşlarınızla sohbet edebileceğiniz, ister sporunuzu en iyi şekli ile yapabileceğiniz bir otel. 

Kaliteli hizmet, mutlu misafir, konforlu tatil moddosu ile yola çıkan otelin kurucusu ise Nalken Şirketler grubu. 

Bülent Can
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Türkiye’de Aşçılar Derneği ve Türkiye Gastronomi ve 
Turizm Yöneticileri dernek başkanlıklarını uzun süre 
yaptım.

Ayrıca  Antalya İş insanları derneği(MASİAD)danışmanlığını 
yapmaktayım.

Antalya Ticaret ve Sanayi odasında(ATSO MESEM) 
Mesleki sertifikasyon eğitim merkezinde kalite kontrol ve 
sınav yapıcı, alan uzmanı olarak da görev aldım ve bir çok 
otel ve  değişik meslek alanlarında sertifikasyon sistemi 
çalışmalarında bulundum.

Ülke içinde ve dışında  Turizm ve Gastronomi 
konferanslarına ve panellerine konuşmacı olarak katılıp, 
TV’lerde bir çok programlara katıldım ve yönettim.

Ülkemi çok sevdiğim çalışma yaşamıma burada devam 
etme kararı aldım. 

Biraz bize otelin özelliklerinden bahseder misiniz?
Hamza Yalçın:  Lefkoşa Gönyeli’de bulunan otelimiz 
Hava alanına 20 km,Girne kalesine 15km,Plajlara 
15 km uzaklıkta yer alıyor. Ayrıca IVF merkezlerine, 
müzelere, eğlence merkezlerine 5 km uzaklıkta. Otelimiz 
Pandemi döneminde yapımına başlamış büyük bir kısmı 
tamamlanmış  ve hizmete açılmıştır. Yeni düzenlemeler 
yaparak hizmet ünitelerini arttırarak daha fazla imkan 
sunmaya devam etmektedir.

Peki şu anda hangi imkanlar var otelde?
Hamza Yalçın:   Otelimizde Ala Carte restoranlar, toplantı 
salonları, eğlence mekanları, Fitness, Güzellik merkezi, 
Spa, Yeni nesil meyhane konsepti ile hizmet vermektedir.
Ayrıca otelimizde doğum günü organizasyonları, iş 
toplantıları, seminerler, konferanslar, iş yemekleri, gala 
yemekleri, kokteyller, düğün, nişan organizasyonları, havuz 
başı party, kokteyl ve yemek aktiviteleri  her Cumartesi 
Canlı müzik (dışarıya açık) hizmetlerini sunmaktadır.

Ayrıca otelimiz yeniliklerine de durmadan devam 
etmektedir. Yeni hizmete girecek olan Ocak başı Restoran 
otelimizin en üst katında, lüks modern yapılmış etrafı 
çift camlarla çevrilmiş  müthiş bir manzara eşliğinde 250 
kişilik yemek, 350 kişilik kokteyl tarzı hizmetler verecek 
kapasiteye sahip olacak. 

Ocak başı restoranımız ve  Düğün salonumuz 1 ay 
içerisinde hizmete başlayacaktır.

Hizmet anlayışı üst seviyede olan bir işletme olarak daha 
fazla gelişerek misafirlerimize kusursuz hizmet vermeyi 
kendimize ilke edindik.

Oteli daha çok kimler temsil ediyor?
Hamza Yalçın:   Otelimizi tercih edenler genellikle Türkiye 
başta olmak üzere bir çok ülkeden gelen iş insanları ve 
yöneticiler, Sağlık turizmi ile ilgilenenler (IVF) ve tatil 
amaçlı gelenler tercih etmektedirler.

www.royalpalacecyprus.com
info@royalpalacecyprus.com
+905391019999/ +905488659999

Bülent CanRuhşen Önce Hamza Yalçın
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Küresel Ekonomi
2024 yılının ilk yarı itibarıyla yıl 
sonu beklentilerinde iyileşmeler 
olduğu görülmektedir. Ancak 
yüksek seviyelere ulaşan faiz 
oranları talep ve ekonomik aktiviteyi 
sınırlandırmaya devam etmektedir. 
Dünya Bankası’nın “Küresel 

Ekonomik Beklentiler Haziran 2024” raporunda, küresel 
ekonominin üç yıl aradan sonra ilk kez bu yıl istikrara 
kavuşmasının beklendiği açıklanmıştır. 

Küresel büyümenin 2024 yılında %2,6 ve 2025 ile 2026 
yıllarında %2,7 olması tahmin edilmektedir. Bu oranlar, Kovid-19 
salgınından önceki 10 yılda %3,1 olan büyüme ortalamasının 
altında olduğu görülmektedir. 

Tablo 1: Dünya Bankası Büyüme Tahminleri, 2024-2026

Küresel enflasyonun ise 2024 yılında düşmeye devam etmesi 
beklenmektedir. Dünya Bankası raporunda, küresel enflasyonun 
ilk olarak 2024 yılında %3,5’e ve 2025 yılında %2,9’a gerilemesi 
öngörülmektedir.  

Küresel ekonomiye ilişkin tahminlerde olumlu gelişmeler 
yaşanmasına rağmen yüksek seviyelerde devam eden 
faiz oranlarının bir süre daha bu şekilde devam etmesi 
muhtemeldir. Özellikle faiz indirimi konusunda FED’in çekirdek 
enflasyonda kalıcı düşüş sağlanana kadar bekleyeceğini 
iletmesi, ilk faiz indiriminin yaz sonuna doğru yapılma olasılığını 
göstermektedir. Ancak, yüksek faiz oranlarının, talebi ve 
ekonomik aktiviteyi sınırlandırdığı unutulmamalıdır. 

Jeopolitik gerilimler küresel ekonomi üzerinde etkili olmaya 
devam etmektedir. Rusya ve Ukrayna arasında başlayan savaşın 
ardından Orta Doğu’da yeni gerilimlerin ortaya çıkması, İsrail’in 
Gazze’yi işgal etmesi ve İsrail-İran gerilimi, küresel ekonomi 
için yeni riskler barındırmaktadır. Enerji fiyatları, uluslararası 
taşımacılık maliyetleri ve bunun gibi unsurlar jeopolitik 
gelişmelere göre şekillenmektedir. Dolayısıyla, önümüzdeki 
dönem küresel ekonominin seyrinde jeopolitik gelişmeler 
etkili olmaya devam edecektir.  

Kuzey Kıbrıs Ekonomisi
Uzun zamandır yüksek seyreden enflasyon nedeniyle yaşanan 
pahalılık, ülkemizi olumsuz yönde etkilemeye devam etmektedir. 
KKTC İstatistik Kurumu, 2024 yılı Haziran ayı enflayonunu %4,48 
olarak açıklamıştır. Yıllık enflasyon ise %83,17’e ulaşmıştır. Bir 
önceki yılın aynı döneminde yıllık enflasyon %65,43 olmuştu. 

Yılın ilk yarısının toplam enflasyon oranı %32,99 olarak 
gerçekleşmiştir. 6 aylık gıda enflasyonu ise %31.17 olarak 
hesaplanmıştır. Yılın ilk yarısında en büyük artış %47,47 ile 
çaşitli mal ve hizmetler kaleminde olmuştur. 

Tablo 2: Yıllık Enflasyon

Yılın ilk yarısının toplam enflasyon oranı %32,99 olarak 
gerçekleşmiştir. 6 aylık gıda enflasyonu ise %31.17 olarak 
hesaplanmıştır. Yılın ilk yarısında en büyük artış %47,47 ile çaşitli 
mal ve hizmetler kaleminde olmuştur. 

Tablo 3: Ana Mal ve Hizmet Gruplarında Değişim Oranları, %

Elektrik, akaryakıt ve özellikle temel gıda ürünleri olmak üzere 
mal ve hizmetlere devamlı zam yapılmaktadır. Elde edilen bu 
verilerden de anlaşılacağı üzere, hayat pahalılığı artmaya devam 
etmekte ancak hükümet enflasyonla mücadele kapsamında etkili 
politikalar sunamamaktadır.  

Enflasyonla mücadele kapsamında, özellikle gıda, ilaç, 
temizlik malzemelerinde ithalat vergileri ve KDV oranları 
düşürülmeli ve fonlar kaldırılmalıdır. 

Alım gücünün büyük oranda düştüğü bu süreçte, kredi kartlarına 
yüklenildiği ve borçların ciddi anlamda arttığı görülmektedir. 
KKTC Merkez Bankası verilerine göre, 2024 yılı Mayıs ayı 
sonunda kredi kart borçları 4,7 milyar TL’ye ulaşmıştır. Bir önceki 
yılın aynı dönemine göre %104,3 oranında ciddi bir artış olduğu 
görülmektedir. Diğer taraftan, Tahsili Gecikmiş Alacaklar (TGA) 
ise %53,6 artışla 4,3 milyar TL’ye yükselmiştir. 

2024 yılı KKTC-T.C. İktisadi ve Mali İşbirliği Anlaşması Haziran 
ayı başında imzalanmış ve Resmi Gazete’de yayımlanmıştır. 
Protokol, 13 milyar 500 milyon TL hibe yardımı ve 2 milyar 400 
milyon Türk Lirası kredi yardımı olmak üzere toplam 15,9 milyar TL 
içermektedir. Bu bağlamda, reform alan ve konuları belirlenmiştir. 
Kısaca ifade edilecekse, KKTC’nin kamu kurum ve kuruluşlarının 
kurumsal kapasitelerinin geliştirilmesi ve dijital dönüşümünün 
tamamlanması, bütçe açığının giderilmesi, ekonomi, sanayi ve 
ticaretin geliştirilmesi ana hedefler arasında bulunmaktadır. 

Protokolde yer alan reel sektör projelerindeki rakamların 
yeterliliği tartışma konusudur. Ekonomik darboğazdan geçtiğimiz 
bu dönemde, küçük esnaf ve işletmelere yönelik hibe ve düşük 
faizli kredi talepleri hatırlanmalıdır. 

2024 Yılı İlk Yarısının Ekonomi Değerlendirmesi
Yrd. Doç. Dr. Nilay Onbaşı Üresin - Ekonomi Bölüm Sorumlusu
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Dünya Altın Konseyi (WGC), altın istatistiklerini açıkladı. Raporda, IMF ve diğer kamuya 
açık veri kaynaklarından alınan verilerine göre merkez bankalarının mayısta 10 ton net 
alım yaptığı bildirildi.

Rapora göre, aylık brüt alımlar 23 tona düştü, buna karşılık 12 ton brüt altın satışı 
gerçekleşti.

Mayıs ayı işlemlerine gelişmekte olan piyasa merkez bankaları öncülük etti.

POLONYA LİSTE BAŞI
Polonya Merkez Bankası ay boyunca 10 tonla en büyük altın alıcısı oldu.
Türkiye mayısta 2., yılbaşından bu yana en büyük alıcı konumunda

Polonya’yı 6 tonla Türkiye Merkez Bankası, 4 ton Hindistan Merkez Bankası ve 3 tonla 
Çek Cumhuriyeti  takip etti.

WGC raporuna göre yılbaşından bu yana brüt alımlar ve satışlar geçen yılın aynı dönemine 
kıyasla daha düşük olsa da alım gücü 2024 yılında da devam ediyor. Bu dönemde en 
büyük alıcı 40 tonu aşkın alımla Türkiye oldu. Türkiye’yi Çin ve Hindistan izledi.

Türkiye’nin rüzgar 
enerjisinden elektrik 
üretimi dün 228 bin 
604 megavatsaatle tüm 
zamanların en yüksek 
seviyesine ulaştı.

Türkiye Elektrik İletim 
AŞ verilerine göre, 
Türkiye’de dün günlük 
bazda 1 milyon 16 bin 
62 megavatsaat elektrik 
üretildi, tüketim 1 milyon 
25 bin 573 megavatsaat 
oldu.

Dün en yüksek elektrik 
tüketimi 47 bin 573 
megavatsaatle saat 
15.00’te, en düşük 
tüketim ise 35 bin 233 
megavatsaatle saat 
06.00’da gerçekleşti.

Günlük bazda dün 
1 milyon 16 bin 62 
megavatsaat elektrik 
üretildi, tüketim ise 
1 milyon 25 bin 573 
megavatsaat olarak 
kayıtlara geçti.

Üretimde ilk sırada 
yüzde 22,5 payla rüzgar 
santralleri yer aldı. 
Bunu, yüzde 20,2 ile 
ithal kömür ve yüzde 
13,7 ile linyit santralleri 
izledi.

Türkiye’de 
rüzgardan 
elektrik 
üretiminde 
rekor

En çok altın alımı yapan ülkeler: En çok altın alımı yapan ülkeler: 
Listeye Türkiye damga vurduListeye Türkiye damga vurdu

Rusya’nın, yılın ilk yarısında 
Türkiye’den 38,2 milyon adet yumurta 
ithal ettiği bildirildi.

Rusya Gıda Güvenliği Kurumundan 
yapılan açıklamada, yılın ilk yarısında 
Türkiye, Belarus ve Azerbaycan’dan 
toplam 447,7 milyon yumurta ithal 
edildiği kaydedildi.

Yılın başından bu yana Türkiye’den 
ithal edilen yumurta miktarının 38,2 
milyon adede ulaştığı bilgisine yer 
verilen açıklama, Belarus’tan 363 
milyon, Azerbaycan’dan ise 46,5 milyon 
yumurtanın ithal edildiği belirtildi.

Rus hükümeti, ülkede hızla artan 
yumurta fiyatları nedeniyle Rusya’ya 
1,2 milyar yumurtanın vergisiz 
ithalatına izin vermişti.

Rusya, Türkiye’den 38,2 milyon adet 
yumurta ithal etti
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Kıbrıs Türk Ticaret Odası heyeti, Antwerp’te gerçekleştirilen Avrupa 
Ticaret ve Sanayi Odaları Birliği (Eurochambres) Kongresine katıldı. 
45 ülkenin Ticaret Odalarından yaklaşık 150 katılımcının iştirak 

ettiği etkinlikte 
diğer Odalar ile 
networking fırsatı elde edilirken, Avrupa iş dünyasının gündemindeki 
yeşil ve dijital geçiş ve rekabet edebilirlik konuları irdelendi. Kongre 
çerçevesinde gerçekleştirilen paralel atölye çalışmalarında ise Ticaret 
Odalarının imajını güçlendirme, oda üyelerinin değişen ve farklılaşan 
beklentilerine Odaların nasıl karşılık vermeye çalıştığına ilişkin iyi 
uygulamalar ele alındı. Kongrede KTTO Yönetim Kurulu üyesi Omaç 
Cin’e Genel Sekreter Aysun Önet, Genel Sekreter Yardımcısı Mustafa 
Ergüven ve Brüksel Temsilcisi Lale Şener eşlik etti.

Ziyaretler

Kıbrıs Türk Ticaret Odası heyeti, Avrupa Ticaret ve Sanayi Kıbrıs Türk Ticaret Odası heyeti, Avrupa Ticaret ve Sanayi 
Odaları Birliği (Eurochambres) Kongresine katıldıOdaları Birliği (Eurochambres) Kongresine katıldı

Kıbrıs Türk Ticaret Odası heyeti Antwerp Ticaret 
Odası’nda gerçekleştirilen Avrupa Ticaret 
ve Sanayi Odaları Birliğinin (Eurochambres) 
Genel Kurul toplantısına katıldı. Avrupa 
Parlamentosu seçim sonuçları ve Avrupa 
iş dünyasının önümüzdeki dönemdeki 
önceliklerinin görüşüldüğü toplantıda yönetim 
kurulu üyesi Omaç Cin’e Genel Sekreter 
Aysun Önet İleri, Genel Sekreter Yardımcısı 
Mustafa Ergüven ve Brüksel Temsilcisi Lale 
Şener eşlik etti.

Kıbrıs Türk Ticaret Odası başkanı Turgay Deniz başkanlığındaki 
Oda heyeti, Kırgızistan’nın Issık Gölü’nde gerçekleşen Türk Ticaret 
ve Sanayi Odaları Birliği İş ve Yatırım Forumu’na katıldı. 
Kırgızistan Ticaret ve Sanayi Odası ev sahipliğinde gerçekleşen 
etkinliğe Azerbaycan, Kazakistan, Özbekistan, Kuzey Kıbrıs Türk 
Cumhuriyeti ile Türkmenistan iş dünyası temsilcileri katıldı.
Eurochambres Başkanı Vladimir Dlouhy de Kıbrıs Türk Ticaret 
Odasının davetlisi olarak Foruma katılarak konuşma gerçekleştirdi. 
Kıbrıs Türk Ticaret Odası Başkanı Turgay Deniz beraberindeki 
heyetle etkinlik öncesi Forum kapsamında düzenlenen sergi 
ziyaret etti.
Kıbrıs Türk Ticaret Odası Başkanı Deniz’e Başkan Vekilleri 
Ramazan Gündoğdu ve Aziz Limasollu , Yönetim Kurulu Üyesi Alp 
Cengiz Alp , Genel Sekreter Aysun Önet İleri eşik etti .

KTTO Avrupa Ticaret ve 
Sanayi Odaları Birliğinin 
Genel Kurul toplantısına 
katıldı

KTTO heyeti, Türk Ticaret ve 
Sanayi Odaları Birliği İş ve Yatırım 
Forumu’na katıldı
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Ziyaretler

Kıbrıs Türk Ticaret Odası Genel Sekreteri Aysun Önet İleri, ‘İş Dünyasında Kadınlar’konulu panelde konuşma yaparak 
Kıbrıs Türk Ticaret Odası Kadın Girişimciler Konseyi ve projeleri hakkında bilgiler paylaştı.

Türk Dünyası Arabulucular Birliği Başkanı Av. Arb. Yakup ERİKEL beraberindeki heyetle Kıbrıs Türk Ticaret Odasına 
ziyarette bulundu. Ziyarette KTTO Yönetim Kurulu Üyesi Yüksel Akay, Evren Günsel Erçelik ve Genel Sekreter 
Yardımcısı Mustafa Ergüven hazır bulundu.

KTTO Genel Sekreteri Aysun Önet İleri “İş Dünyasında Kadınlar” 
konulu  panele katıldı

AB Finansmanlı Piyasa Gözetim 
Kapasite Geliştirme Projesi

Londra’da düzenlenen 
Kıbrıs Türk Kültür 
Festivalini ziyaret etti

Türk Dünyası Arabulucular Türk Dünyası Arabulucular 
Birliği KTTO’yu ziyaret ettiBirliği KTTO’yu ziyaret etti

AB finansmanlı Piyasa Gözetim Kapasite Geliştirme Projesi 
kapsamında düzenlenen Almanya Çalışma Ziyareti sonrası Kıbrıs 
Türk Ticaret Odası, İnşaat Mühendisleri Odası, Esnaf ve Zanaatkarlar 
Odası, Sanayi Odası, Barolar Birliği, Kimya Mühendisleri Odası, 
Makine Mühendisleri Odası, İş Kadınları Derneği temsilcileri 
yapılan panelde görüşlerini, öğrenim ve önerilerini paylaştı.  
 
Panelde KTTO İş Geliştirme Uzmanı Ayten Dellaloğlu tarafından 
temsil edildi.

Kıbrıs Türk Ticaret Odası Başkanı Turgay 
Deniz beraberindeki heyetle Londra’da 
düzenlenen Kıbrıs Türk Kültür Festivalini 
ziyaret etti. Ziyarette Oda Başkanı Deniz’e 
Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Omaç Cin, 
Yönetim Kurulu Üyesi Yüksel Akay, Genel 
Sekreter Aysun Önet İleri ve Genel Sekreter 
Yardımcısı Mustafa Ergüven katıldı.
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